



Cambodia Tertiary Scholarship Program

ប្រើប្រាស់

សិស្សស្រី & ការចែករំលែក Girl Students & Sharing



វិទ្យាស្ថានពលករសំរាប់ស្ត្រី និងបច្ចេកវិទ្យា

ឆ្នាំទី ១ លេខ ០០១ ខែមិថុនា ឆ្នាំ ២០១៣

កម្មវិធីអហាររូបករណ៍សិស្សក្រីក្រនៅសាកលវិទ្យាល័យ (CTSP)

CTSP គឺជាកម្មវិធីមួយដែលជួយដល់សិស្សស្រីក្រីក្រដែលគ្មានលទ្ធភាពរៀនបន្តនៅសាកលវិទ្យាល័យ។ កម្មវិធីនេះត្រូវបានជួយឧបត្ថម្ភដោយអង្គការមូលនិធិអាស៊ីតាមរយៈអង្គការសកម្មភាពសំរាប់បឋមសិក្សានៅកម្ពុជា (ខេប) ដែលជួយដល់សិស្សស្រីបានពីរជំនាន់រួចមកហើយនៅក្នុងនោះជំនាន់ទី១ មាន ៦៦នាក់ កំពុងសិក្សានៅឆ្នាំទី៣ និងជំនាន់ទី២ មាន ៥០នាក់ កំពុងសិក្សានៅឆ្នាំទី២ នៅសាកលវិទ្យាល័យ វេស្វីន សាខាខេត្តកំពង់ចាម។ ជំនាញដែលនិស្សិតកំពុងសិក្សា រួមមាន៖ គណនេយ្យ ធនាគារនិងហិរញ្ញវត្ថុ ទីផ្សារ គ្រប់គ្រង កម្រិតខ្ពស់សិក្សា ថ្នាក់បរិញ្ញាប័ត្រ ដែលមានរយៈពេល៤ឆ្នាំ។ CTSP បានផ្តល់ជាសម្ភារៈសិក្សា កន្លែងស្នាក់នៅ ម្ហូបអាហារ និងវគ្គសិក្សាខ្លីៗបន្ថែមជាច្រើនទៀត ក្នុងគោលបំណងចង់ឱ្យស្ត្រីមានឱកាសរៀនបានខ្ពង់ខ្ពស់ មានចំណេះដឹង និងជំនាញច្បាស់លាស់ មានកិត្តិយស ជួយលើកកម្ពស់ស្ត្រី ឱ្យស្ត្រីបានចូលរួមនៅក្នុងកិច្ចការសង្គមដូចបុរសដែរ និងក្លាយជាអ្នកដឹកនាំទៅថ្ងៃអនាគត។



សិស្ស CTSP រៀនបន្តនៅសាកលវិទ្យាល័យ Donor និង ស្នាក់នៅកន្លែង

ដោយនិស្សិត កញ្ញា សេង គន្ធា

មាតិកា

- ◆ កម្មវិធីអហាររូបករណ៍សិស្សក្រីក្រនៅកម្ពុជា
- ◆ ក្លឹបស្ត្រី និង បច្ចេកវិទ្យា
- ◆ ក្លឹបសិក្សាពេលយប់
- ◆ កម្មវិធីជម្រុញការងារអាហារពេលល្ងាច
- ◆ វគ្គបណ្តុះបណ្តាលស្តីពី “គន្លឹះដើម្បីជោគជ័យបុគ្គល និង វិជ្ជាជីវៈ”
- ◆ វគ្គបណ្តុះបណ្តាលស្តីពី “ការបង្កើតព្រឹត្តិបត្រព័ត៌មាន”
- ◆ វគ្គបណ្តុះបណ្តាលស្តីពី “ការដោះស្រាយបញ្ហា”
- ◆ ទិវាកុមារអន្តរជាតិ ១ មិថុនា
- ◆ ការប្រគុំតម្កល់នៅសាកលវិទ្យាល័យវេស្វីន
- ◆ កំណាព្យ “ទឹកចិត្តអង្គការខេប”



ក្លឹបស្ត្រី និង បច្ចេកវិទ្យា

W-Tech គឺជាក្រុមនិស្សិតស្ត្រីឯករាជ្យ មិនរកប្រាក់ចំណេញ មិនមែនជាគណៈបក្សនយោបាយ រួមគ្នាដើម្បីអភិវឌ្ឍន៍បច្ចេកវិទ្យា ពង្រឹងអំណាចដល់ស្ត្រីក្នុងការទទួលបានការអប់រំផ្នែកបច្ចេកវិទ្យា ធ្វើការដើម្បីកែប្រែសិទ្ធិអំណាចស្ត្រីក្នុងសង្គមឱ្យមានលទ្ធភាពប្រើប្រាស់នូវបច្ចេកវិទ្យា។ W-Tec មានប្រធាន របស់ខ្លួនក្នុងការកែប្រែពិភពលោកសំរាប់ស្ត្រី និងបច្ចេកវិទ្យា ហើយក្លឹបនេះមានគោលដៅផ្តល់ចំណេះដឹងបច្ចេកវិទ្យាដល់ស្ត្រីកម្ពុជាក្នុងការប្រើប្រាស់ក្នុងសកម្មភាពការងារ ការទំនាក់ទំនង និងការធ្វើអាជីវកម្ម ជាពិសេស គឺផ្តល់ឱកាសឱ្យស្ត្រីពង្រីក ចំណេះដឹងបច្ចេកវិទ្យារបស់ខ្លួន។

ក្លឹបស្ត្រី និងបច្ចេកវិទ្យាក៏បានបង្កើតការច្នៃប្រឌិត និងស្រាវជ្រាវបំណាច់ប្តូរថ្មីៗ ដើម្បីជួយគាំទ្រដល់ការអភិវឌ្ឍរបស់សមាជិកក្លឹប ដែលរួមមានការធ្វើប្រតិទិន ប្រវត្តិរូបសង្ខេប ការសរសេរពាក្យដាក់បម្រើការងារ ការធ្វើនាមប័ណ្ណ និងសៀវភៅមេរៀនកុំព្យូទ័រ Microsoft Word និង Microsoft Excel ។ល។ ក្លឹបបានធ្វើការផ្សព្វផ្សាយ និងគាំទ្រពីការប្រើប្រាស់បច្ចេកវិទ្យាលើកទឹកចិត្តដល់ស្ត្រី និងបង្កើតបណ្តាញផ្តោះប្តូរគំនិតយោបល់គ្នា។

នៅក្នុងខែមិថុនានេះក្លឹបស្ត្រី និងបច្ចេកវិទ្យាបានទទួលការបណ្តុះបណ្តាលពីមន្ត្រីទំនាក់ទំនងរបស់អង្គការខេបស្តីពីការរចនាធ្វើសៀវភៅព្រឹត្តិប័ត្រ និងរបៀបថតរូប ហើយសមាជិកក្លឹបដែលមានចំណេះដឹងនូវកម្មវិធី Microsoft Excel បានធ្វើការចែករំលែកទៅដល់និស្សិតរបស់កម្មវិធីអហាររូបករណ៍សិស្សនៅសាកលវិទ្យាល័យ (CTSP) ចំនួន ១០៥នាក់ទៀតផងដែរ។

ក្លឹបសិក្សាពេលយប់

ការកើតឡើងនៃក្លឹបរបស់យើងខ្ញុំគឺដោយសារតែមានការចូលរួមពីមិត្តទាំងអស់ ដោយពួកយើងបានគិតថា ការសិក្សានៅថ្នាក់វាមិនបានផ្តល់នូវចំនេះដឹងឱ្យយើងបានគ្រប់គ្រាន់នោះទេ ដូច្នេះ ហើយទើបពួកយើងបាននាំគ្នាបង្កើតក្លឹបសិក្សាពេលយប់ ដើម្បីពង្រឹងសមត្ថភាពបន្ថែម និងចែករំលែកចំណេះដឹងឱ្យគ្នាទៅវិញទៅមក និងធ្វើឱ្យពួកយើងមានភាពក្លាហាន ហានសួរគ្នានៅពេលដែលយើងមិនចេះចំនុចនូវគ្រងណាមួយនោះពួកយើងអាចសួរគ្នាទៅវិញទៅមកបាន។

ម៉្យាងទៀត វាធ្វើឱ្យយើងបង្កើននូវភាពស្និទ្ធស្នាលនឹងគ្នាផងដែរ ដោយកាលពីមុនពួកយើងធ្លាប់ក៏មិនហានសួរគ្រូ ហើយគ្មានភាពក្លាហាន។ រៀនមិនសូវ



សកម្មភាពក្លឹបសិក្សាពេលយប់

យល់ពីមេរៀន ហើយពេលធ្លាក់មិនហ៊ានសួរមិត្តភក្តិដែរដោយសារតែគ្មានទំនាក់ទំនងជាមួយមិត្តភក្តិ។ ក្រោយពេលបង្កើតក្លឹបសិក្សាពេលយប់មក ពួកយើងមានទំនាក់ទំនងជាមួយមិត្តភក្តិ ធ្លាប់ហ៊ានសួរចេះពីភាសា និងលំហាត់ធ្វើបានរហ័សជាងមុនធ្វើឱ្យពួក

យើងចេះរបៀបធ្វើលំហាត់។ ផល្លា ស្រីវិភូ ជាសមាជិកក្នុងក្លឹបបន្ទប់លេខ២ បាននិយាយថា “ក្រោយពីបានរៀនជាក្លឹបមកនាងខ្ញុំទទួលបានចំនេះដឹងបន្ថែម គឺអាចធ្វើលំហាត់បានដោយខ្លួនឯង ធ្វើឱ្យខ្ញុំសកម្មជាងមុន មានទំនាក់ទំនងជាមួយមិត្តភក្តិមានភាពក្លាហាន និងចេះធ្វើការងារក្រុមបានល្អ”។



ការពន្យល់អំពីលំហាត់របស់ក្លឹប ដោយនិស្សិត កញ្ញា ជី សុជាតា និង កញ្ញា មឿន វ៉ាន់ណាក់



ការផ្សព្វផ្សាយកម្មវិធី CTSPដល់អ្នកពាក់ព័ន្ធ

នៅថ្ងៃទី០៦ ខែ មិថុនា ឆ្នាំ ២០១៣ មានពិធីជប់លៀងមួយនៅភោជនីយដ្ឋាន ហាវអាស ទីរួមខេត្តកំពង់ចាម។ កម្មវិធីនេះបានរៀបចំដោយអង្គការខេប និងមានការចូលរួមពីតំណាងធនាគារ គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ និងអង្គការនានា។ ក្នុងនោះក៏មានការចូលរួមពីបុគ្គលិករបស់អង្គការខេប និងសិស្ស CTSP ផងដែរ។ គោលបំណងក្នុងការបង្កើតកម្មវិធីនេះគឺដើម្បីបង្កើនទំនាក់ទំនងជាមួយបណ្តាស្ថាប័ននានានៅខេត្តកំពង់ចាម។ កម្មវិធីនេះក៏បានផ្សព្វផ្សាយពីគម្រោង CTSP ដល់អ្នកពាក់ព័ន្ធទាំងនោះបានយល់ច្បាស់ពីគោលបំណងរបស់គម្រោងផងដែរ។ ជាចុងក្រោយនិស្សិត CTSP បានធ្វើចំណាប់អាម្មរណ៍ និងធ្វើសេចក្តីថ្លែងអំណរគុណដល់ភ្ញៀវដែលបានចូលរួមទាំងអស់ ជាពិសេសចំពោះអង្គការខេប ដែលបានបង្កើតកម្មវិធីនេះឡើង ហើយក្រុមនិស្សិតបានផ្តាច់ជា ចិត្តខិតខំប្រឹងរៀនសូត្រ ដើម្បីយុវនារីស្នងប្រទេសជាតិបានល្អ ទទួលបានការងារល្អៗធ្វើ និងធ្វើឱ្យគ្រួសារមានជីវភាពធូរធារ និងមានកិត្តិយស។ ដោយនិស្សិត កញ្ញា ហូសេន ស៊ុបប្រិយ

វគ្គបណ្តុះបណ្តាលស្តីពី “គន្លឹះដើម្បីជោគជ័យបុគ្គល និង វិជ្ជាជីវៈ”

នៅថ្ងៃទី ០៩ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៣ មានសិក្ខាសាលាមួយនៅសាកលវិទ្យាល័យជាតិគ្រប់គ្រង និងសេដ្ឋកិច្ច (UME) ដែលដឹកនាំដោយលោកគ្រូ សយ សារុធ បានបង្កើតឡើងនូវកម្មវិធីចែករំលែកស្តីពីគន្លឹះដើម្បីជោគជ័យបុគ្គល និង វិជ្ជាជីវៈ។ កម្មវិធីនេះមានការចូលរួមពីលោក ឌី សិប មកពីអាមេរិក បានបង្ហាញពី “សហគ្រាស និង សហគ្រិនសង្គម”។ លោក ថន វណ្ណដុង នាយកប្រតិបត្តិអង្គការ(BSDA)បានចែករំលែកពីបទពិសោធន៍ដែលបានឆ្លងកាត់។ ទន្ទឹមនឹងនេះលោកក៏បានចែករំលែកពី “ការអប់រំឱ្យក្លាយជាមនុស្សដឹកនាំ” របស់ អ្នកគ្រូ ហ៊ុម ម៉ារី ផងដែរ។ អ្នកគ្រូក៏បានលើកឡើងថាតើយើងត្រូវធ្វើខ្លួន ទៅជានរណា?

លោកគ្រូ សយ សារុធ បានបង្ហាញអំពីគុណសម្បត្តិពីការស្តាប់ ចំនុចខ្លាំងរបស់ខ្លួន (ចំនុចល្អ) ថា អ្នកដឹកនាំឆ្នើមចាំបាច់គួររក្សាស្មារញ្ញលើវិជ្ជាជីវៈ ឱ្យបានច្រើនជាមួយមនុស្សនៅជុំវិញយើង។ លោកបាននិយាយថាគុណតម្លៃរបស់មនុស្សគឺ៖

- ១) ក្លាហាន ២) ដាក់ខ្លួន
- ៣) ការគោរព ៤) ភាពសមគួរ ៥) ស្រឡាញ់ ៦) សន្សំសំចៃ ៧) ស្មោះត្រង់ ៨) ចិត្តស្ងប់ ៩) មានវិន័យខ្លួនឯង និង ១០) ការស្ងប់ស្ងាត់



លោកក៏បានបញ្ជាក់ពីអំណាចគ្មានរូបរាងតែមាននៅក្នុងចិត្តគំនិតរបស់មនុស្សម្នាក់ៗ ដូចជា៖

១. អំណាចទៅលើការប្រើប្រាស់អ្វីមួយ
២. អំណាចនូវសមត្ថភាពនៃការងារ

វគ្គបណ្តុះបណ្តាលស្តីពីការបង្កើតព្រឹត្តិបត្រព័ត៌មាន

នៅថ្ងៃទី ១៣ ខែមិថុនា ឆ្នាំ ២០១៣ លោកគ្រូ **អឿ សារីន** ជាមន្ត្រីខាងផ្នែកទំនាក់ទំនងរបស់អង្គការខេប បានបើកការបណ្តុះបណ្តាលវគ្គស្តីពីការបង្កើតព្រឹត្តិបត្រព័ត៌មាន និងខិតបណ្តាញផ្សព្វផ្សាយដល់និស្សិត CTSP ដែលជាក្រុមប្រឹក្សាបច្ចេកវិទ្យាទាំង១១នាក់។ គោលបំណងនៃកម្មវិធីនេះធ្វើឡើងដើម្បីបង្កើតព្រឹត្តិបត្រព័ត៌មានផ្សព្វផ្សាយអំពីសកម្មភាពប្រចាំខែរបស់និស្សិត CTSP ក្នុងគោលបំណង ផ្សារភ្ជាប់ការអនុវត្តទៅនឹងទ្រឹស្តីដែលសិស្សបានរៀន និងដើម្បីបង្ហាញ ឬតំ

កល់ទុកនូវស្នាដៃរបស់សិស្សដែលជាគ្រឿងលើកទឹកចិត្ត ឱ្យពួកគេខិតខំប្រឹងប្រែងបន្ថែមទៀត។ វគ្គបណ្តុះបណ្តាលនេះក៏បានផ្តោតលើរបៀបថតរូប ឱ្យច្បាស់ និងធ្វើយ៉ាងណាឱ្យរូបថតនោះសមស្របទៅនឹងព័ត៌មាន។ កម្មវិធីនេះតម្រូវឱ្យអ្នកចូលរួម អនុវត្តផ្ទាល់ក្នុងពេលបង្ហាញ ដើម្បីធ្វើឱ្យក្រុមស្រី បច្ចេកវិទ្យាងាយស្រួលទទួលបានទាំងចំណេះដឹង និងចំណេះធ្វើសម្រាប់បង្កើតព្រឹត្តិបត្រចាប់ពីខែមិថុនានេះតទៅ។



ដោយនិស្សិត កញ្ញា ប៉ារ វ៉ាន់ច័ន្ទ



នៅថ្ងៃសុក្រ ទី២១ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៣ មានវគ្គសិក្សាខ្លីមួយស្តីពីការដោះស្រាយបញ្ហា ដែលបង្រៀនដោយអ្នកគ្រូ **កើត សំរាត** ហើយមាននិស្សិតចំនួន៤៣នាក់បានចូលរួម។ ក្នុងនោះអ្នកគ្រូបានបង្រៀននូវចំណេះ

វគ្គបណ្តុះបណ្តាលស្តីពី “ការដោះស្រាយបញ្ហា”

ដឹងជាច្រើនដូចជា **មធ្យោបាយ** ខ្លះៗដើម្បីការពារ **ជម្លោះ** រួមមាន ១) ស្តាប់អ្នកដទៃ ២) ពិភាក្សានិងដោះស្រាយជាមួយមិត្តរួមការងារ ៣) យល់ព្រមទទួលយកគំនិតរបស់មិត្តរួមការងារ ៤) ដឹងថាវាមានដំណោះស្រាយច្រើនជាងមួយ ៥) និយាយដោយពាក្យ និងភាពសមគួរទៅវិញទៅមក និងទី ៦) ជៀសវាងការនិយាយដើមរបស់មិត្តរួមការងារ ។

អាកប្បកិរិយាល្អនៃការសហការគ្នា៖ ការបំពេញភារកិច្ចតាមអ្វីយើងព្រមធ្វើ ភាពត្រឹមត្រូវទាន់ពេលវេលា ឥរិយាបថ ជួយនិងគាំទ្រអ្នកដទៃ ភាពច្នៃប្រឌិត ។ ចរិតលក្ខណៈសំខាន់ៗនៃអាកប្បកិរិយាក្រុម **ដែលល្អ**៖ ការចេះចែករំលែកភាពយល់ដឹង ធ្វើតាមវិន័យមូលដ្ឋាន តាំងចិត្តចំពោះបុព្វហេតុក្រុម និងយកគោលបំណងក្រុមដាក់មុនគោលបំណងខ្លួនផ្ទាល់ ស្តាប់គ្នាទៅវិញទៅមក ពូកែក្នុងការប្រាស្រ័យទាក់ទង និងស្មោះត្រង់។

ដោយនិស្សិត កញ្ញា សុខ ស្រីវ៉ា

ទិវាកុមារអន្តរជាតិ ១ មិថុនា ២០១៣

នៅថ្ងៃទី០១ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៣ ក្រុមប្រឹក្សាជាតិកម្ពុជាដើម្បីកុមារ (ក.ជ.ក) បានរៀបចំពិធីអបអរសាទរទិវាដើមហោឡារិកខួបលើកទី៦៤ ទិវាកុមារអន្តរជាតិ ១មិថុនា។ វាជាទិវាពិភពលោកប្រឆាំងនឹងពលកម្មកុមារ ១២មិថុនា និងទិវាកុមារកម្ពុជា នៅថ្ងៃទី០១ ខែមិថុនាឆ្នាំ២០១៣ នៅមជ្ឈមណ្ឌលសន្និបាត និងពិព័រណ៍កោះពេជ្រដែលមន្ត្រីរាជការគ្រប់លំដាប់ថ្នាក់នៃក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា និងក្រុមប្រឹក្សាជាតិកម្ពុជាដើម្បីកុមារចូលរួម។ មានមេធាវីភាព និងកិត្តិយសបំផុតដែលបានទទួលស្វាគមន៍ និងធ្វើបដិសណ្ឋារកិច្ចយ៉ាងកក់ក្តៅបំផុតចំពោះវត្តមានដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ **សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា** ដែលអញ្ជើញចូលរួមជាអធិបតីដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ក្នុងពិធីមិថុនាដើមហោឡារិកនេះ។ ដើម្បីអបអរសាទរខួបលើកទី៦៤ ទិវាកុមារអន្តរជាតិ និងទិវាកុមារកម្ពុជា ១មិថុនា ក្រោមប្រធានបទ **“អភិវឌ្ឍន៍កុមារជាគ្រឹះ នៃការអភិវឌ្ឍជាតិ”** និងខួបលើកទី១២ ទិវាពិភពលោកប្រឆាំងនឹងពលកម្មកុមារ ១២មិថុនា ក្រោម ប្រធានបទ **“បញ្ឈប់ពលកម្មកុមារ បម្រើតាមផ្ទះ”** ។



ព្រឹត្តិការណ៍១ មិថុនា ឆ្នាំ២០១៣ នៅកោះពេជ្រ

ដោយនិស្សិត៖ នីត ចាន់អេង

សមាជិកភ្លឺប ត្រីតិបត្ត ព័ត៌មាន

ទីប្រឹក្សា

◆ លោក ឆេឿ សាវីន

អ្នកត្រួតពិនិត្យ

◆ លោកស្រី ឱ ភីវ៉ានា

◆ កញ្ញា ហ៊ុម ម៉ារី

◆ លោកស្រី កើត សំរោត

ក្រុមអ្នកនិពន្ធ

◆ កញ្ញា ស៊ីម ផល្លី

◆ កញ្ញា ឈួន ណារ៉ា

◆ កញ្ញា សេង គុណ

◆ កញ្ញា សុខ ស្រីវ៉ា

◆ កញ្ញា ប៉ាន វ៉ាន់ប័ន្ត

◆ កញ្ញា តឹត ចាន់អេង

◆ កញ្ញា ជី សុដាសា

◆ កញ្ញា ហួសេន ស៊ីម ម្រិយ

◆ កញ្ញា សុន ចិន្ដា

◆ កញ្ញា ឆៀន វ៉ាន់ណារ៉ា

ថតរូប

◆ កញ្ញា សេង ស្រីតា

រចនាដោយ

◆ សមាជិកភ្លឺបស្រ្តី និង បច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មានផ្សេងៗ

ការប្រគុំតម្រូវនៅសាកលវិទ្យាល័យថេស្វីន

នៅថ្ងៃទី១៥ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៣ នៅសាកលវិទ្យាល័យ ថេស្វីនសាខាខេត្តកំពង់ចាមមានការប្រគុំតម្រូវមួយមិនធ្លាប់មាន ពីមុនមកដែលទទួលបានការចូលរួមយ៉ាងច្រើនកុះករពីសំណាក់ សិស្ស និស្សិតប្រជាពលរដ្ឋ និង យុវវ័យដែលមានការចូលរួមពី តារាកិត្តិយសគឺលោក នីកូ។

ការប្រគុំតម្រូវនេះបង្កើតឡើងក្នុងគោលបំណងផ្សព្វផ្សាយនូវ ផលិតផល **Gastby** ក៏ដូចជា ផ្តល់នៅភាពសប្បាយរីករាយ



ជូនដល់ទស្សនិកជនផងដែរ។ កម្មវិធីនេះបានផ្តល់ឱកាសឱ្យយុវវ័យចូល រួមលេងល្បែងកំសាន្ត ឆ្លើយសំណួរយករង្វាន់។

ដោយនិស្សិត កញ្ញា សុន ចិន្ដា

ទឹកចិត្តអង្គការខេប

ខេបជាអង្គការមានទឹកចិត្ត ខេបជួយជ្រោមជ្រែងឱ្យរៀនត ខេបដូចពុកម៉ែថែកូនស្រី ទំនុកបម្រុងចិត្តជំពាក់ គោលការណ៍អង្គការគឺដើម្បី លើកស្ទួយធនធានឱ្យមានត ខ្ញុំមានថ្ងៃនេះក៏ដោយសារ នោះគឺអង្គការខេបមានគុណ ទីមួយខេបជួយឱ្យស្រ្តីរៀន សាកលវិទ្យាល័យថេស្វីន ពីរខេបផ្តល់ជាថវិការ កន្លែងស្នាក់នៅខេបលក់លៃ បីខេបផ្តល់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ ជិះឡានរ៉ឺម៉កស្រួលគ្រាន់បើ បួនខេបបានផ្តល់សៀវភៅបិទ សំរៀកបំពាក់ក៏ខេបមាន ទីប្រាំខេបផ្តល់ជាជំនួយ ខេបជួយបន្ថយក្រោយពិនិត្យ ប្រាំមួយខេបជួយឱ្យរៀនថែម ខ្លាចសិស្សមិនចេះធ្វេសទំនុ នរៀនកុំព្វទ័រ និង អង់គ្លេស គម្រោងរៀបចំយ៉ាងលំអិត ខេបមានបុគ្គលិកមានមេត្តា សណ្តែកសសិស្សក្រលួរកគ្មាន

ស្រណោះអាណិតសិស្សក្រីក្រ ដោយចិត្តស្មោះសរតតលៀមលាក់។ ដោយចិត្តភក្តីខ្ញុំជឿជាក់ ខេបអភិរក្សជួយសិស្សក្រ។ ជួយដល់សិស្សស្រីយ៉ាងត្រេកអរ ជួយសិស្សក្រីក្រតាមតំបន់។ ទឹកចិត្តករុណាល្អពេកពន់ អង្គការមានគុណធ្ងន់ធ្ងន់ណា។ រិះរករបៀននៅសាលា មានស្រ្តីចារ្យដែលល្បីៗ។ សំរាប់អាហារយ៉ាងប្រពៃ ផ្តល់ជាវិនិយាយប្រសើរ។ សិស្សឥតបារម្ភណ៍លើដំណើរ សោហ៊ុយដំណើរពេលបុណ្យទាន។ សិស្សឥតមានភ្លេចឱ្យសិស្សរៀន ខេបបានធ្វើទានដល់និស្សិត។ ជាប្រាក់ទុកជួយយ៉ាងលំអិត ពេទ្យថាសិស្សពិតជំងឺធ្ងន់។ ខេបខំបត់បែនយ៉ាងទន់ភ្លន់ ខេបបានផ្តល់ផ្តល់លើកទឹកចិត្ត។ ដើម្បីឱ្យចេះតាមកំរិត ថ្វីត្បិតចិត្តចង់ស្ទួយធនធាន។ សំដីវាចារគ្រប់កោះកៀន ព្រោះអីគាត់មានចិត្តករុណា។

ខ្ញុំសូមអរគុណអង្គការខេប ចំនេះវិជ្ជាល្អថ្លៃថ្លា អង្គការខេបមានទាំងអ្នកគ្រូ បានផ្តល់ជាម្ហូបយ៉ាងត្រជុំ ខេបមានអ្នកគ្រូ ហ៊ុម ម៉ារី ទូន្មានបង្រៀនប្រៀនប្រដៅ អ្នកគ្រូភីវ៉ានាគាន់ខន្តី មានចិត្តសណ្តែកសសិស្សគ្រប់គ្នា ពិសេសអ្នកគ្រូ កើត សំអាត មើលការខុសត្រូវនូវគ្រប់យ៉ាង អ្នកគ្រូទាំងបីជាទីស្នេហា បុត្រភ្នំគ្រប់គ្នាយ៉ាងស្នេហា យើងខ្ញុំនិស្សិតសូមសប្តា រិះរករបៀនដោយអំណរ យើងខ្ញុំសប្តាខំពុះពារ កសាងគ្រួសារសង្គមខ្លួន យើងខ្ញុំសូមផ្តល់លើកហត្ថា ជូនពរអង្គការដោយស្មោះសរ សូមឱ្យអ្នកគ្រូនិងអង្គការ ទេព្វាគ្រប់មកនេបនិត្យ សូមឱ្យអង្គការរីកចំរើន ដើម្បីលើកស្ទួយជាតិខេមរា

ដែលឱ្យខ្ញុំក្របដោយមេត្តា ខេបជាមាតាទីពីរខ្ញុំ។ ដែលផ្តល់គំរូយ៉ាងសុខុម ផ្តល់ជាទ្រន់យ៉ាងកក់កក្តៅ។ ខិតខំសោភ័ពតហ្វូងសោ កុំឱ្យសិស្សខ្លៅអវិជ្ជា។ ចិត្តស្មោះភក្តីល្អសោភា អ្នកខំពុះពារគ្រប់បែបយ៉ាង។ សម្រស់ស្អាតស្អាតល្អស្លឹកស្អាង ដោយចិត្តសំអាងធម៌មេត្តា។ បីដូចពុកម៉ែថែរក្សា អ្នកជាប្រឹក្សាដំបូរ។ បង្កើនប្រាជ្ញាយ៉ាងត្រេកអរ សាងរឿងដែលល្អកសាងខ្លួន។ ស្វែងរកការងារយ៉ាងសមសួន ចប់ឆ្នាំទីបួនការងារល្អ។ ដោយចិត្តហានក្លាយយ៉ាងកុះករ ដោយក្តីអំណរស្មោះពីចិត្ត។ ជួបរឿងថ្លៃថ្នាំក្នុងជីវិត បារមីនៅជិតថែរក្សា។ គម្រោងកើតកើនយ៉ាងអស្ចារ្យ ស្រុកទេសនេះណាអភិវឌ្ឍន៍។

និពន្ធដោយនិស្សិត កញ្ញា ឈួន ណារ៉ា

អាសយដ្ឋានទំនាក់ទំនង:
 សាលាគុកោសល្យ និងវិក្រិតការខេត្ត ក្រុងកំពង់ចាម ខេត្តកំពង់ចាម
 ប្រអប់សំបុត្រលេខ ១៦២១ ភ្នំពេញ កម្ពុជា
 អ៊ីម៉ែល: kape@kapekh.org និង communications@kapekh.org
 វេបសាយ: www.kapekh.org
 បណ្តាញសង្គម: www.facebook.com/kapeaction

ប្រតិបត្តិការដោយ: **ឧបត្ថម្ភថវិកាដោយ:**



The Asia Foundation